

**朝陽科技大學 099學年度第1學期教學大綱**  
**Project Management 專案管理**

<b>當期課號</b>	2467	<b>Course Number</b>	2467
<b>授課教師</b>	李麗華	<b>Instructor</b>	LI,LI HUA
<b>中文課名</b>	專案管理	<b>Course Name</b>	Project Management
<b>開課單位</b>	資訊管理系(四日)四A	<b>Department</b>	
<b>修習別</b>	必修	<b>Required/Elective</b>	Required
<b>學分數</b>	3	<b>Credits</b>	3
<b>課程目標</b>	介紹專案管理的主要內容與管理控制方法，讓學生了解如何充分運用企業的資源，來支援專案經理人以達成專案的目標。課程內容包含：(1)專案的管理環境與流程、(2)專案的整合與管理、(3)專案的成本及品質管理、(4)專案的人力資源管理、(5)專案的溝通及風險管理等。	<b>Objectives</b>	The goal of this course is to cover not only the concept of project management, but also to give students a solid understanding of the processes, resources control, and implementation of project management necessary to support project managers. This course aims at following directions: (1) project management environment and process, (2) project integration and context management, (3) project cost and quality management, (4) project human resource management, and (5) project communication and risk management.
<b>教材</b>	1.軟體專案管理, 林信惠, 黃明祥, 王文良著, 智勝文化事業公司, 2002年出版。(ISBN957-729-226-7) 2. 現代專案管理教材、許成績、林政、王長峰、肖文毅編, 博碩文化公司, 2004年出版。(ISBN957-527-722-8) 3. "Project 2003徹底研究", 陳偉忠, 林宏諭編著, 博碩文化公司出版, 2004。(ISBN 957-527-719-8) 4. "Information Project Management," Kathy Schwalbe, Course Technology, 2004。(ISBN 0-619-15984-7)	<b>Teaching Materials</b>	1.軟體專案管理, 林信惠, 黃明祥, 王文良著, 智勝文化事業公司, 2002年出版。(ISBN957-729-226-7) 2. 現代專案管理教材、許成績、林政、王長峰、肖文毅編, 博碩文化公司, 2004年出版。(ISBN957-527-722-8) 3. "Project 2003徹底研究", 陳偉忠, 林宏諭編著, 博碩文化公司出版, 2004。(ISBN 957-527-719-8) 4. "Information Project Management," Kathy Schwalbe, Course Technology, 2004。(ISBN 0-619-15984-7)
<b>成績評量方式</b>	出席率/上課表現/作業 45% 期中考 25% 期末考或期末報告 30%	<b>Grading</b>	Attendance/Class Performance/Homework 45% Midterm Exam 25% Final Exam or Final Report 30%
<b>教師網頁</b>	<a href="http://www.cyut.edu.tw/~lhli">http://www.cyut.edu.tw/~lhli</a>		
<b>教學內容</b>	本課程的目標是要讓學生在畢業前對專案管理建立基礎的概念，並培育學生對管理階層應具備的目標管理、時程管理、經費管理等有正確的概念。本課程將採授課、課堂討論、分組討論等方式同時進行。	<b>Syllabus</b>	The goal of this course is to cover not only the concept of project management, but also to give students a solid understanding of the processes, resources control, and implementation of project management necessary to support project managers. This course aims at following directions: (1) project management environment and process, (2) project integration and context management, (3) project cost and quality management, (4) project human resource management, and (5) project communication and risk management.

尊重智慧財產權，請勿非法影印。